

Government-Planned:

- Trade Missions
- Trade Fairs

Assistance for Industry-Initiated activities is repayable if export sales result. Participants in Government Planned activities pay a fee.

The Program maintains its relevancy and impact through ongoing monitoring of usage patterns, and development of program improvements based upon consultation with private industry representatives.

IMPACT ON EXPORT SALES

Sales reported in 1988-1989 as a result of **Industry-Initiated** activities have once again exceeded \$1 billion, bringing the total of reported sales since establishment of the program to more than \$9.1 billion. Actual results are known to be even higher, as successful companies need only report for a specified period of time or until their PEMD contribution has been fully repaid. Also, companies who decide not to submit claims on approved PEMD projects are therefore not obligated to file reports.

Activités planifiées par le gouvernement :

- Missions commerciales
- Foires commerciales

L'aide accordée aux activités mises en marche par l'industrie est remboursable s'il en résulte des ventes à l'étranger. Les participants aux activités planifiées par le gouvernement paient des frais de participation.

Le Programme conserve sa pertinence et son efficacité grâce au contrôle suivi du recours et à des améliorations qui sont faites avec l'avis de représentants du secteur privé.

INCIDENCE SUR LES VENTES À L'ÉTRANGER

Les ventes déclarées en 1988-1989 à la suite d'activités **mises en marche par l'industrie** ont de nouveau dépassé 1 milliard \$, ce qui porte à plus de 9,1 milliards \$ le total des ventes déclarées depuis l'établissement du programme. On sait que les résultats réels sont même plus élevés, car les entreprises qui réussissent doivent présenter des rapports seulement pour une période spécifiée ou jusqu'à ce que la contribution reçue du PDME soit entièrement remboursée. En outre, les entreprises qui décident de ne pas présenter de demandes de paiement à l'endroit de projets PDME approuvés ne sont pas obligées de déposer des rapports.